
PROTOKÓŁ  

z VI Sesji  

Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego 

w dniu 26 lutego 2019 roku. 

 
Ad.1 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

W dniu 26 lutego 2019 r. o godz. 13.00 w Sali Sesyjnej Starostwa Powiatowego                           

w Czarnkowie odbyła się VI Sesja Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego, którą otworzył Pan 

Wiesław Maszewski – Przewodniczący Rady.  

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji na 21 radnych 

uczestniczy 21 radnych, a zatem Rada jest władana do podejmowania uchwał przewidzianych 

projektem porządku obrad. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista osób uczestniczących stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad.2 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady przedłożył radnym porządek obrad, stanowiący załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu. Następnie zapytał czy ktoś z radnych chce wnieść zmiany do przedłożonego 

porządku? 

Propozycji zmian nie wniesiono, przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad. 

W obecności 21 radnych: 

- 21 głosów za,  

- 0 głosów przeciwnych,  

- 0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 W związku z takim wynikiem głosowania Rada obradowała będzie według porządku obrad 

ustalonego przez Przewodniczącego Rady. 

Ad.3 

Przyjęcie protokołu z V Sesji z dnia 29 stycznia 2019 r.  

Radni przystąpili do przyjęcia protokołu z V Sesji Rady Powiatu, która odbyła się w dniu                       

29 stycznia 2019 roku. 

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół z V Sesji przy 19 głosach za przyjęciem protokołu. 

Głosów przeciwnych 0, głosów wstrzymujących 2.  

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

Ad.4 

Sprawozdanie z rocznej działalności wraz z informacją o stanie bezpieczeństwa i porządku 

publicznego na terenie działania Komendy Powiatowej Policji w Czarnkowie w 2018 roku                                 

w odniesieniu do lat ubiegłych. 

  Głos w tym punkcie zabrał Komendant Powiatowy Policji w Czarnkowie, który w formie 

prezentacji multimedialnej przedstawił Radzie Powiatu sprawozdanie z rocznej działalności wraz                         

z informacją o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie działania KPP w Czarnkowie 

w 2018 roku w odniesieniu do lat ubiegłych. 

Przedmiotowa informacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
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  Komendant przedstawił również wykaz inwestycji i darowizn na rzecz KPP w Czarnkowie                  

w 2018 r. Inwestycje w głównej mierze dotyczyły zakupu nowych radiowozów na łączną kwotę 

74.130,00 zł, przy partycypacji w kosztach innych jednostek. Łączna kwota darowizn wynosi 

94.301,66 zł. Komendant podziękował Radzie za dotychczasową współpracę i wsparcie jakie 

Komenda otrzymała od samorządu powiatowego jak i samorządów gminnych.  

  Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do Komendanta Powiatowego 

Policji? 

  Głos zabrał radny Janusz Rajek, który podziękował i pogratulował wyników osiągniętych 

przez KPP. Przedstawione przez Komendanta Powiatowego Policji informacje wskazują na to, że 

mieszkańcy powiatu mogą czuć się bezpiecznie. Rok 2018 pokazał, że prewencja, czy zmiana 

podejścia jeśli chodzi o represyjność przyniosła korzyści, chociażby w przypadku wykroczeń 

drogowych. Korzystając z obecności Komendanta Powiatowego Policji radny Rajek poruszył temat 

zgłaszania szkód jeśli chodzi o mienie. Zaskoczył go fakt, że po numerem 112 nie można zgłosić 

kradzieży mienia. Sam tego doświadczył i prosił, aby taki sygnał zgłoszony został wyżej. Z numeru 

112 nie można było przełączyć go również do Komendy Policji w Czarnkowie, pod nr 997. 

  Komendant Powiatowy Policji odpowiedział, że temat ten poruszony był już na posiedzeniu 

Komisji. Aktualnie nr 997 już nie funkcjonuje, należy dzwonić na nr alarmowy 112 i oni powinni 

łączyć z numerami alarmowymi 997,998,999 w zależności od rodzaju zgłoszenia. Wymaga to jednak 

dopracowania z pozycji Wojewódzkiego Centrum Powiadamiania Ratunkowego. Komendant obiecał, 

że zgłosi tą uwagę w WCPR.  

  Radny Rajek dodał, że gdyby sytuacja wymagała natychmiastowej interwencji, to zgłoszenie 

pewnie by przyjęto pod nr 112, jednak gdy kradzież miała miejsce kilka godzin czy kilka dni 

wcześniej, to sugerowano, aby zgłaszający złożył zawiadomienie o przestępstwie na policji. Rady 

Rajek liczył o przekazanie jego głosu dalej, jako głosu mieszkańca i jako radnego.  

  Radny Waśko przyłączył się do gratulacji, gdyż za dobrą pracę trzeba wynagradzać chociażby 

dobrym słowem. Dalej zadał pytanie dotyczące przestępczości związanej z narkomanią. Interesowało 

radnego, czy ta przestępczość dotyczy młodzieży szkolnej, czy też ludzi starszych, czy jest to w jakiś 

sposób zrównoważone? Jakie są tendencje, malejące czy rosnące, w stosunku do młodzieży? Druga 

sprawa dotyczyła wyposażenia radiowozów policyjnych w urządzenia pozwalające na szybką ich 

lokalizację.  

  Komendant Powiatowy Policji odpowiedział, że przestępczość nieletnich jest na niewielkim 

poziomie, jest to ok. 1% ogółu przestępstw. Na chwilę obecną przestępczość narkotykowa dotyczy 

ludzi dorosłych, dilerka i produkcja narkotyków. Jeśli chodzi o samochody, temat dyskutowany jest od 

lat. Dobrze byłoby gdyby policjant dyżurny wiedział, gdzie dany radiowóz się znajduje, ale to nie 

zależy od policji na szczeblu samorządu powiatowego, ani od radnych. Jest to decyzja, która powinna 

zapaść na szczeblu centralnym. Zwiększyłoby to również bezpieczeństwo samych policjantów. 

Pojawił się też pomysł wyposażenia policjantów w kamery, ale tu od razu pojawił się też problem, co 

dalej z nagraniami.    

  Przewodniczący Rady Powiatu skierował pytanie do naczelnika Wydziału Promocji, Ochrony 

Zdrowia i Spraw Społecznych, jak wygląda współpraca powiatu z policją jeśli chodzi o programy 

profilaktyczne? 

  Pani naczelnik Wydziału odpowiedziała, że współpraca trwa od lat, jest szereg spraw 

związanych z profilaktyką. Wspólnie z KPP w latach 2016-2017 realizowane było działanie związane 

z profilaktyką uzależnień PAT a TY. Niestety w roku 2018 ta współpraca została zawieszona                           

z przyczyn nie zależnych od powiatu. Przy okazji różnego rodzaju imprez organizowane są akcje 

promocyjno-profilaktyczne wspólnie z policją.    

  Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma jeszcze pytania do Komendanta 

Powiatowego Policji?  
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  Pytań nie zgłoszono. Przewodniczący Rady podziękował Komendantowi za przedłożoną 

informację. W imieniu swoim i wszystkich radnych prosił o przekazanie policjantom podziękowań za 

służbę na rzecz bezpieczeństwa mieszkańców naszego powiatu.  

Ad.5 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez powiat za 2018 rok. 

  Głos w tym punkcie zabrał naczelnik Wydziału Edukacji przedkładając Radzie sprawozdanie 

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego             

w szkołach i placówkach prowadzonych przez powiat za 2018 rok. 

Przedmiotowa informacja stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

  Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do Naczelnika Wydziału 

Edukacji? 

  Pytań nie zgłoszono, w związku z tym Przewodniczący Rady podziękował naczelnikowi 

Wydziału Edukacji za przedstawioną informację.  

Ad.6 

Rada Powiatu przystąpiła do podjęcia uchwał w sprawie:  

a) określenia liczby członków i powołania Rady Społecznej przy Zespole Zakładów 

Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie, 

 Przed przystąpieniem do podjęcia uchwały w sprawie określenia liczby członków i powołania 

Rady Społecznej przy Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie  głos zabrała Naczelnik 

Wydziału Promocji, Ochrony Zdrowia i Spraw Społecznych omawiając projekt tej uchwały                                  

i zasadność jej podjęcia.  

 Proponowaną dzisiaj uchwałą powołuje się Radę Społeczną przy Zespole Zakładów Opieki 

Zdrowotnej w Czarnkowie w następującym składzie: 

1. Feliks Łaszcz – Przewodniczący Rady – Starosta Czarnkowsko-Trzcianecki, 

2. Sławomir Kryger – członek Rady – Wicestarosta Czarnkowsko-Trzcianecki, 

3. Krzysztof Władysław Czarnecki – członek Rady – przedstawiciel Wojewody Wielkopolskiego, 

4. Jan Furmann – członek Rady – przedstawiciel Miasta Czarnków, 

5. Adrian Hałuszka – członek Rady – przedstawiciel Miasta i Gminy Trzcianka, 

6. Elżbieta Rybarczyk – członek Rady – przedstawiciel Miasta i Gminy Wieleń, 

7. Rafał Sroka – członek Rady – przedstawiciel Miasta i Gminy Krzyż Wlkp., 

8. Monika Piotrowska – członek Rady – przedstawiciel Gminy Czarnków, 

9. Stanisław Pochyluk – członek Rady – przedstawiciel Gminy Połajewo, 

10. Grażyna Graj – członek Rady – przedstawiciel Gminy Lubasz, 

11. Włodzimierz Gapski – członek Rady – przedstawiciel Gminy Drawsko. 

 Ustala się termin pierwszego posiedzenia Rady Społecznej przy Zespole Zakładów Opieki 

Zdrowotnej w Czarnkowie na dzień 15 marca 2019 r. 

 W uzasadnieniu naczelnik Wydziału podała, że stosownie do art. 48 ust. 5 ustawy z dnia                  

15 kwietnia 2011 r. o działalności leczniczej, radę społeczną, będącą organem inicjującym                                      

i opiniodawczym podmiotu tworzącego oraz doradczym kierownika, powołuje podmiot tworzący. 

Zgodnie z art. 42 ust. 2 pkt 4 w/w ustawy czas trwania kadencji oraz okoliczności odwołania 

członków rady społecznej przed upływem kadencji określa statut podmiotu leczniczego, niebędącego 

przedsiębiorcą. Zgodnie z § 15 ust. 4 Statutu Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie, 

zatwierdzonego uchwałą Nr XX/147/2016 Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z dnia                     

28 czerwca 2016 r., kadencja Rady Społecznej, działającej przy tym Zakładzie odpowiada kadencji 

Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego, przy czym działa ona do dnia powołania nowej Rady 

Społecznej. W związku z zakończeniem piątej kadencji Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego, 

a co za tym idzie również kadencji Rady Społecznej przy ZZOZ w Czarnkowie oraz kadencji rad 

gmin, tworzących powiat i związanymi z tym zmianami w ich składach, podjęcie uchwały jest 

uzasadnione. 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

 Radni nie zabrali głosu, w związku z tym przystąpiono do podjęcia uchwały w ww. sprawie.  

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 21 radnych: 

- 17 głosów za, 

-  0 głosów przeciwnych, 

-  4 głosy wstrzymujące. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

W związku z powyższym Uchwała Nr VI/27/2019 została podjęta i stanowi załącznik nr 9 do 

niniejszego protokołu. 

b) określenia liczby członków i powołania Rady Społecznej przy Szpitalu Powiatowym 

im. Jana Pawła II w Trzciance, 

 Przed przystąpieniem do podjęcia uchwały w sprawie określenia liczby członków i powołania 

Rady Społecznej przy Szpitalu Powiatowym im. Jana Pawła II  głos zabrała Naczelnik Wydziału 

Promocji, Ochrony Zdrowia i Spraw Społecznych omawiając projekt tej uchwały                                  

i zasadność jej podjęcia.  

 Proponowaną dzisiaj uchwałą powołuje się Radę Społeczną przy Szpitalu Powiatowym                      

im. Jana Pawła II w Trzciance w następującym składzie: 

1. Feliks Łaszcz – Przewodniczący Rady – Starosta Czarnkowsko-Trzcianecki, 

2. Sławomir Kryger – członek Rady – Wicestarosta Czarnkowsko-Trzcianecki, 

3. Krzysztof Władysław Czarnecki – członek Rady – przedstawiciel Wojewody Wielkopolskiego, 

4. Jan Furmann – członek Rady – przedstawiciel Miasta Czarnków, 

5. Adrian Hałuszka – członek Rady – przedstawiciel Miasta i Gminy Trzcianka, 

6. Elżbieta Rybarczyk – członek Rady – przedstawiciel Miasta i Gminy Wieleń, 

7. Dominik Pietrzyński – członek Rady – przedstawiciel Miasta i Gminy Krzyż Wlkp., 

8. Monika Piotrowska – członek Rady – przedstawiciel Gminy Czarnków, 

9. Stanisław Pochyluk – członek Rady – przedstawiciel Gminy Połajewo, 

10. Grażyna Graj – członek Rady – przedstawiciel Gminy Lubasz, 

11. Włodzimierz Gapski – członek Rady – przedstawiciel Gminy Drawsko. 

 Ustala się termin pierwszego posiedzenia Rady Społecznej przy Szpitalu Powiatowym im. 

Jana Pawła II w Trzciance na dzień 4 kwietnia 2019 r. 

 W uzasadnieniu naczelnik Wydziału podała, że Stosownie do art. 48 ust. 5 ustawy z dnia 15 

kwietnia 2011 r. o działalności leczniczej, radę społeczną, będącą organem inicjującym                                      

i opiniodawczym podmiotu tworzącego oraz doradczym kierownika, powołuje podmiot tworzący. 

Zgodnie z art. 42 ust. 2 pkt 4 w/w ustawy czas trwania kadencji oraz okoliczności odwołania 

członków rady społecznej przed upływem kadencji określa statut podmiotu leczniczego, niebędącego 

przedsiębiorcą. Zgodnie z § 13 Statutu Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance, 

zatwierdzonego uchwałą Nr XX/185/2016 Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z dnia 29 

listopada 2016 r., Radę Społeczną, działającą przy tym Zakładzie powołuje i odwołuje oraz zwołuje 

pierwsze posiedzenie podmiot tworzący. W związku z zakończeniem piątej kadencji Rady Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego, a co za tym idzie również kadencji Rady Społecznej przy Szpitalu 

Powiatowym w Trzciance oraz kadencji rad gmin, tworzących powiat i związanymi z tym zmianami  

w ich składach, podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

 Radni nie zabrali głosu, w związku z tym przystąpiono do podjęcia uchwały w ww. sprawie.  
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Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 21 radnych: 

- 17 głosów za, 

-  0 głosów przeciwnych, 

-  4 głosy wstrzymujące. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

W związku z powyższym Uchwała Nr VI/28/2019 została podjęta i stanowi załącznik nr 11 do 

niniejszego protokołu. 

c) udzielenia pomocy finansowej Gminie Trzcianka, 

 Przed przystąpieniem do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Trzcianka głos zabrała Naczelnik Wydziału Promocji, Ochrony Zdrowia i Spraw Społecznych 

omawiając projekt tej uchwały i zasadność jej podjęcia.  

 Proponowaną dzisiaj uchwałą Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki udziela pomocy finansowej           

w formie dotacji celowej Gminie Trzcianka z przeznaczeniem na dofinansowanie                                            

do zagospodarowania skweru przy Pomniku Niepodległości w Trzciance. Pomoc finansowa, o której 

mowa zostanie udzielona ze środków budżetu powiatu na 2019 rok w wysokości 10 000,00 zł. 

 Za podjęciem uchwały dzisiaj proponowanej przemawia fakt, że w roku 2018 przypadało 

stulecie odzyskania przez Polskę niepodległości. W związku z tym, zaplanowano obchody 100 – lecia 

przypadające na 2018 i 2019 rok, w ramach których uwzględniono szereg działań, związanych                            

z uczczeniem tej rocznicy. Budowa Pomnika Niepodległości w Trzciance wpisuje się w to zadanie,                    

a współudział Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego, w postaci dofinansowania do zagospodarowania 

skweru przy Pomniku Niepodległości, stanowić będzie pomoc w realizacji tego projektu. Realizacja 

powyższego zadania jest ważnym elementem tworzenia warunków do zachowania w pamięci walk                       

o niepodległość Polski w powiecie czarnkowsko–trzcianeckim i zachowania dziedzictwa lokalnego.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

 Radni nie zabrali głosu, w związku z tym przystąpiono do podjęcia uchwały w ww. sprawie.  

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 21 radnych: 

- 21 głosów za, 

-  0 głosów przeciwnych, 

-  0 głosów wstrzymujące. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

W związku z powyższym Uchwała Nr VI/29/2019 została podjęta i stanowi załącznik nr 13 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy w obradach. 

Po przerwie w obradach uczestniczy 21 radnych. 

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na 

lata 2019-2036, 

 Przed przystąpieniem do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2019-2036, głos zabrała Skarbnik 

Powiatu przedkładając radnym proponowane zmiany. 

Treść proponowanych zmian stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania, bądź uwagi dotyczące zmian    

WPF –u? 



 6 

 Radni nie zabrali głosu w tym punkcie, w związku z tym przystąpiono do podjęcia uchwały                   

w ww. sprawie 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 21 radnych: 

- 17 głosów za, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   4 głosy wstrzymujące. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

W związku z powyższym Uchwała Nr VI/30/2019 została podjęta i stanowi załącznik nr 16 do 

niniejszego protokołu. 

e) zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2019 rok, 

 Przed przystąpieniem do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej powiatu na 2019  rok, głos zabrała Skarbnik Powiatu przedkładając radnym proponowane 

zmiany. 

Treść proponowanych zmian stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię 

na temat proponowanych zmian. 

 Przewodniczący Komisji odpowiedział, że Komisja Budżetowo-Gospodarcza w obecności                             

6 członków Komisji przegłosowała propozycję zmian w budżecie powiatu stosunkiem głosów: 1 głos 

za, 0 głosów przeciwnych, 5 głosów wstrzymujących. Wobec powyższego Komisja Budżetowo-

Gospodarcza zaopiniowała zmiany dzisiaj proponowane pozytywnie.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania, bądź uwagi dotyczące zmian do 

budżetu powiatu? 

 Radny Bogacz, nie jest członkiem Komisji Budżetowo-Gospodarczej, jednak interesowało go 

dlaczego aż tylu radnych, członków tej Komisji, wstrzymało się do proponowanych zmian do budżetu.  

 Przewodniczący Rady uznał, że jest to trudne pytanie, nie wiadomo kogo o to pytać. 

 Radny Bogacz wierzył, że znajdzie się taki odważny z radnych, którzy się wstrzymali i udzieli 

takiej odpowiedzi. 

 Przewodniczący Rady widząc, że członkowie Komisji nie chcą odpowiedzieć na to pytanie,                  

a nikogo zmusić nie można do udzielenia odpowiedzi, zapytał czy są inne pytania? 

 Radny Białoskórski jako członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej odpowiedział, że  

wszyscy trzymają kciuki za ścieżkę rowerową na odcinku Drawsko-Krzyż Wlkp., ufając że nie będą to 

pieniądze wyrzucone w błoto jeżeli chodzi o dokumentację. Dokumentacja ważna jest przez jakiś 

okres czasu, chyba przez 3 lata i ma nadzieję, że do tego czasu Zarząd znajdzie źródła pozyskania 

pieniędzy na ta inwestycję. Nie chciałby, aby mieszkańcy gminy Krzyż Wlkp. jak i gminy Drawsko 

zostali w perfidny sposób oszukani. Bo jeżeli dzisiaj robi się pierwszy krok wydając tak olbrzymie 

pieniądze, to uważa, że musi być pomysł na to skąd będą środki na inwestycję. Nie chciałby, aby 

zdarzyła się taka sytuacja jak z pływalnią w Trzciance, gdzie wydatkowano z budżetu powiatu 100 tys. 

zł na dokumentację i jest ona dzisiaj głęboko w szufladzie. Ma nadzieje, że w tym przypadku nie 

będzie „kopiuj-wklej”. 

 Starosta podzielił troskę radnego Białoskórskiego. Zarząd również nad tym się zastanawiał, bo 

refleksja jest tu oczywiście zasadna. Jest to duże zadanie, duże w sensie wydatku finansowego. Radny 

w swojej wypowiedzi nawiązał do Trzcianki, Rada Powiatu poprzedniej kadencji przegłosowała 

środki dla Trzcianki na pływalnię, a jak się stało, tak się stało. W momencie udzielania pomocy dla 

gminy w kwocie 100 tys. zł, nie było wiadomo ile to zadanie będzie kosztowało, jaka to będzie skala. 

Jeśli chodzi o zadanie Drawsko-Krzyż Wlkp., to kwestia ta została skonsultowana przez Zarząd 
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Powiatu z przedstawicielami samorządu, Wójtem Drawska i Burmistrzem Krzyża Wlkp. Gdyby                        

w tych dwóch gminach padały cienie wątpliwości, to Zarząd Powiatu nie podjąłby takiej decyzji. Wójt                   

i Burmistrz działają w dobrej wierze, jest to drogie przedsięwzięcie, ale też jest to kontynuacja tego, co 

było przyjęte w poprzedniej kadencji. Opracowane zostały dwie koncepcje, na ten czas nie wiadomo 

ile to zadanie będzie kosztowało. Jest to droga powiatowa, powiat współpracuje z gminami, udało się 

do tematu podejść, aczkolwiek wątpliwość zostaje.  

 Radny Bogacz stwierdził, że mając koncepcję, można oszacować ile to zadanie może 

kosztować.  

 Starosta nie pamiętał dokładnych kwot szacunkowych, ale jedna z koncepcji waha się                           

w granicach od 1,5 do 2 mln. zł, drugą należy pomnożyć razy 2, a nawet razy 2,2.  

 Przewodniczący Rady dopowiedział, że to są szacunki, a dopiero kosztorys inwestorki pokaże 

jakie to mogą być koszty, a faktyczne koszty pokaże przetarg. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce jeszcze zabrać głos w tym punkcie? 

 Radni nie zabrali głosu, w związku z tym przystąpiono do podjęcia uchwały w ww. sprawie. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 21 radnych: 

- 14 głosów za, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   7 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

W związku z powyższym Uchwała Nr VI/31/2019 została podjęta i stanowi załącznik nr 20 do 

niniejszego protokołu. 

f) planu pracy Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego oraz planu pracy Komisji 

Stałych Rady Powiatu na I półrocze 2019 roku 

 Przed przystąpieniem do głosowania nad projektem uchwały w sprawie planu pracy Rady 

Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego oraz planu pracy Komisji Stałych Rady Powiatu na I półrocze 

2019 roku Przewodniczący Rady przedstawił propozycję planu pracy Rady na I półrocze br. 

luty 

1.  Sprawozdanie z rocznej działalności wraz z informacją o stanie bezpieczeństwa i porządku 

publicznego na terenie działania Komendy Powiatowej Policji w Czarnkowie w 2018 roku                       

w odniesieniu do lat ubiegłych. 

2.   Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez powiat za 2018 rok. 

marzec 

1.    Informacja z działalności Czarnkowsko-Trzcianeckiej Lokalnej Grupy Działania. 

2.    Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej z rocznej działalności wraz 

z informacją o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie powiatu za 2018 rok. 

kwiecień 

1.    Informacja o działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Trzciance. 

2.    Ocena zasobów pomocy społecznej w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim za 2018 r. 

3.    Ocena stanu dróg powiatowych po okresie zimowym, podsumowanie zimowego   utrzymania oraz 

plan remontów i inwestycji na 2019 r. 

4.   Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy powiatu czarnkowsko – trzcianeckiego               

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego” w 2018 r. 

maj 

1.  Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2018 rok i rozpatrzenie projektu uchwały                           

w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu. 
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czerwiec 

1. Ocena funkcjonowania Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie i Szpitala 

Powiatowego w Trzciance oraz zatwierdzenie rocznych sprawozdań finansowych obu jednostek za 

2018 r. 

2.  Ocena sytuacji Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie oraz Szpitala Powiatowego                

w Trzciance w oparciu o analizę raportów o sytuacji ekonomicznofinansowej   w w/w jednostkach. 

3. Analiza stanu inwestycji planowanych oraz realizowanych w powiecie czarnkowsko-   trzcianeckim 

w 2019 r. 

4.  Wstępna informacja o wynikach rekrutacji do szkół prowadzonych przez powiat. 

 Propozycje planów pracy Komisji zostały przygotowane wcześniej, każdy z radnych mógł się 

z nim zapoznać, stąd na dzisiejszej sesji nie były omawiane. Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś                                               

z radnych ma jakieś sugestie, propozycje zmian w planach pracy Komisji? 

 Radny Bogacz skierował pytanie do Przewodniczącego Rady dotyczące pewnej koncepcji 

pracy Komisji. W Statucie Powiatu jest zapis, że powołuje się komisje merytoryczne, które mają 

zajmować się zagadnieniami, które są przypisane do powiatu jako do jednostki samorządu 

terytorialnego.  W planie pracy Komisji, Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji, która jest radnemu 

bardzo bliska, plan rozpisany jest do czerwca br., z tego 3 razy ta Komisja spotyka się z innymi 

Komisjami na wspólnych posiedzeniach. Nie rozumie tej koncepcji, zapytał dlaczego są wspólne aż 3 

posiedzenia w tak krótkim okresie, gdzie tu logika? 

 Przewodniczący Rady odpowiedział, że w Statucie Powiatu wyraźnie jest zapisane, że 

Komisje podlegają Radzie Powiatu, a nie Przewodniczącemu Rady. To jest pytanie dla radnych, czym 

radni chcą się na Komisjach zajmować. 

 Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Zygmunt Jasiewicz wyjaśnił, że kwestia 

łączenia Komisji wyszła z inicjatywy Komisji Budżetowo-Gospodarczej, a On to zaakceptował. 

Uważał też, że w pierwszym okresie funkcjonowania Rady jest to wskazane ponieważ poszerza 

horyzont zaznajomienia się przez radnych ze sprawami powiatu. Zdaniem Przewodniczącego Komisji 

w I półroczu należy wykorzystać tą szansę żeby nie tylko zajmować się sprawami dotyczącym 

poszczególnych Komisji, ale poszerzać swoją wiedzę. Natomiast w II półroczu można już ustalić 

plany pracy ograniczając ilość tych wspólnych posiedzeń. Problematyka powiatu jest tak szeroka, że 

radni powinni się zajmować całokształtem, wspólne posiedzenia mogą być radnym przydatne.  

 Radny Białoskórski zdumiony był tym, co dzisiaj usłyszał na Komisji Budżetowo-

Gospodarczej, a właściwie nie usłyszał propozycji planu pracy Komisji, bo na Komisji ten plan pracy 

powinien być przedstawiony członkom Komisji, a tak się nie stało. Poza tym jeżeli do Rady Powiatu 

należy zatwierdzanie planu pracy, to na Komisji powinien być też zatwierdzony. Propozycja planu 

pracy, która pokazuje, że Komisja Budżetowo-Gospodarcza ma odbywać się co najmniej 2 razy                      

w miesiącu, jest chyba jakimś nieporozumieniem. Jeżeli jest więcej materiału do przerobienia, 

Komisja może spotkać się godzinę wcześniej i tym się zająć, w dniu Sesji. Radny nie rozumiał 

dlaczego Komisja Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa w miesiącu marcu nie 

zaplanowała posiedzenia. Zapanował przy planie pracy jakiś chaos. Do tej pory Komisje miał skład                    

i ład, ale to wynikało z tego, że umiano podzielić się władzom. Teraz jest problem, ale nie należy 

rozwiązywać go w sposób, który musi wszystkim odpowiadać.  

 Głos zabrał również radny Tomaszewski uznając, że wzorem łączonych Komisji przy 

omawianiu budżetu, ta sama myśl towarzyszyła Przewodniczącemu Komisji Budżetowo-

Gospodarczej, mając na uwadze sytuację, która wiąże się z tematami poszczególnych Komisji.                         

3 Komisje z miesiącu marcu zaplanowały tematy związane z działalnością szpitali i radny nie 

wyobrażał sobie, aby dyrektorzy wraz z głównymi księgowymi przychodzili codziennie na 

posiedzenie innej komisji i to samo opowiadali. W związku z tym radny uważał, że takie posunięcie, 

że Komisje w tym temacie, bardzo bliskim dla radnych, zbiorą się na wspólnym posiedzeniu i ten 

temat tak bardzo ważki dla powiatu omówią, przy udziale sprawozdawców, czyli dyrektorów                            

i głównych księgowych szpitali, jest dobrym rozwiązaniem.  

 Radny Rajek rozumiał, że nowi radni chcą się ze wszystkimi tematami zapoznać i to 

dobrze, ale zauważył, że w Statucie Powiatu jest zapis mówiący, że radny musi uczestniczyć 
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w min. 2 Komisjach, czyli być członkiem min. 2 Komisji. Te nowe osoby, które chcą mogą 

brać udział w 3 i więcej Komisjach, jeżeli mają taka potrzebę.   

 Radna Sumińska zwróciła uwagę, że zawsze było tak, że radni na Komisjach rozmawiali na 

temat planu pracy, ustalali, przesuwali pewne tematy, też czasami gdy była taka potrzeba były 

posiedzenia Komisji łączone, ale teraz radni nie mają nic do powiedzenia, a Przewodniczący Rady 

wcześniej powiedział, że to zależy od radnych. 

 Przewodniczący Rady prosił Sekretarza Powiatu o wyjaśnienie, czy Rada Powiatu może 

ustalić plan pracy tylko na marzec, a w marcu do tematu powrócić i ustalić na pozostałe miesiące? Czy 

Rada musi ustalić plan na całe półrocze? 

 Pani Sekretarz odpowiedziała, że Rada Powiatu, Komisje pracują w oparciu o plan pracy, ale 

nie jest nigdzie podane, że musi to być plan półroczny, ale dla wygody najlepiej jest ustalić plan 

półroczny, czy roczny, przy czym może on podlegać modyfikowaniu, czy zmianom.  

 Przewodniczący Rady, w związku z tym zapytał radnych,  a właściwie zaproponował, aby 

ustalić plan pracy na marzec, a dalej w marcu dyskutować nad dalszym planem. W tym momencie 

Przewodniczący Rady podał propozycję planów pracy Rady i Komisji na miesiąc marzec. 

 Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej wnioskował, aby przegłosować plan pracy 

na I półrocze br., a w II półroczu zastanowić się jak dalej to robić.  

 Głos zabrał radny Białoskórski zauważając, że Przewodniczący Komisji Budżetowo-

Gospodarczej jest bardzo upartym człowiekiem. Nie można głosować nad czymś, czego się nie zna. 

Tak naprawdę radni na Komisji powinni usiąść nad planem pracy i rozmawiać. Tutaj tego nie było. 

Trudno dzisiaj będzie głosować nad czymś czego wcześniej nie opracowywano i nie do końca 

dopracowano. Uważał, że pierwotna propozycja Przewodniczącego Rady jest słuszna i dobra, żeby 

ustalić plan na marzec, a dalej usiąść nad planem pracy na dalsze miesiące.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jeszcze ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Radni nie zabrali głosu, stąd przystąpiono do głosowania nad wnioskiem najdalej idącym, 

czyli nad propozycją planu pracy Rady i Komisji na I półrocze br., a jeżeli to nie uzyska aprobaty to 

będą głosowane kolejne wnioski. Taka jest procedura.   

 Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie planu pracy Rady Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego oraz planu pracy Komisji Stałych Rady Powiatu na I półrocze 2019 

roku. 

W obecności 21 radnych: 

- 11 głosów za, 

-   8 głosów przeciwnych, 

-   2 głosy wstrzymujące. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

W związku z powyższym Uchwała Nr VI/32/2019 została podjęta i stanowi załącznik nr 22 do 

niniejszego protokołu. 

 Radna Sumińska zapytała, czy nie przeszkadza fakt, ze ta mniejszość ma rację? 

 Przewodniczący Rady odpowiedział, że głosowanie jest demokratyczne.  

Ad.7 

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu między Sesjami 

 Informacja pisemna Starosty z pracy Zarządu Powiatu między V a VI Sesją Rady Powiatu 

Czarnkowsko – Trzcianeckiego stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

W dniu dzisiejszym Starosta przedłożył informację z posiedzenia Zarządu, które miało 

miejsce w dniu 21 lutego 2019 r. 
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Zarząd spotkał się z  Prezesem Miejskiego Klubu Sportowego „Lubuszanin” w Trzciance                     

w sprawie możliwości utworzenia klasy sportowej w szkole ponadpodstawowej na terenie Trzcianki, 

chodzi tutaj o zajęcia sportowe w dyscyplinie piłka nożna. Temat przedyskutowano, wiąże się to ze 

zwiększonymi wydatkami, do wyjaśnienia pozostaje wiele kwestii. Prowadzone będą rozmowy                          

z dyrektorami szkół, ale jeżeli taka klasa sportowa miałaby powstać to dopiero od przyszłego roku 

szkolnego 2019/2020. Temat pozostawiono otwarty, nie podjęto żadnych decyzji w tej sprawie.  

Zarząd zapoznał się z informacją o ostatecznej wysokości subwencji dla powiatu na 2019 rok 

wynikającej z ustawy budżetowej, co wiązało się ze zwiększeniem części oświatowej subwencji 

ogólnej o 55.330,00 zł. Nadal jednak brakuje ok. 2,5 mln. zł w oświacie, nie do końca są znane skutki 

podwyżek dla nauczycieli, planowane na miesiąc wrzesień br. Przygotowano propozycję zmian do 

uchwały budżetowej na dzisiejszą sesję.  

Na jednym z wcześniejszych posiedzeń Zarząd zapoznał się z odpowiedzią Wojewody 

Wielkopolskiego w sprawie ustalenia odszkodowania przysługującemu Skarbowi Państwa za grunty 

zajęte pod ścieżkę rowerową przy drodze powiatowej nr 1316P w Trzciance. Wojewoda kierując się 

zasadami prawidłowej gospodarki nieruchomościami stanowiącymi własność Skarbu Państwa, 

stwierdził wówczas, iż ustanowienie odszkodowania na poziomie 1 zł za działkę, jest rażącym 

zaniżeniem przysługującego Skarbowi Państwa odszkodowania. Tym samym nie wyraził zgody na 

proponowane warunki. Sprawa dotyczy 2 działek o pow. 53m2. W związku z tym Zarząd wówczas 

zaproponował wysokość odszkodowania w wysokości 50% wartości przedmiotowych działek, tj. 

kwotę 903 zł. W dniu 18 lutego br. Wojewoda Wielkopolski wystosował ponownie pismo, w którym 

nadal nie zgadza się na wypłatę odszkodowania w wysokości niższej niż wartość nieruchomości. 

Mając powyższe na uwadze Zarząd ustalił wysokość odszkodowania przysługującego Skarbowi 

Państwa za grunty zajęte pod ścieżkę rowerową przy drodze powiatowej nr 1316P w Trzciance na 

kwotę w wysokości wynikającej z operatu szacunkowego sporządzonego przez rzeczoznawcę 

majątkowego, czyli kwotę 1806 zł łącznie za 2 działki.      

W sprawach z zakresu komunikacji: 

1) Zarząd  wysłuchał informacji naczelnika Wydziału Komunikacji, z której wynikało, że  

prywatni przewoźnicy zainteresowani są  obsługą wybranych linii autobusowych na terenie 

powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego, że w najbliższym czasie  chcą wystąpić do Powiatu                      

o wydanie licencji na przewóz osób, na wybranych liniach komunikacyjnych.  

2) Zarząd podjął  uchwałę w sprawie wyrażenia opinii o zaliczeniu drogi w m. Trzcianka do 

kategorii dróg gminnych Niniejsza uchwała dotyczyła ulicy Dąbrówki w Trzciance – 

przebieg od ulicy Reymonta do ulicy Parkowej. 

Wysłuchano  informacji Przewodniczącego o wyniku pracy Komisji Konkursowej powołanej 

do przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora Szpitala Powiatowego  im. Jana Pawła II                  

w Trzciance.  Komisja Konkursowa  dokonała wyboru Pana Mirosława Szymajdy jako kandydata na 

stanowisko dyrektora Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance. Zarząd Powiatu nie miał 

uwag, ani zastrzeżeń do wskazanego przez Komisję kandydata , dlatego podjął uchwałę o powołaniu z 

dniem 01 marca 2019 r. Pana Mirosława Szymajdy na stanowisko dyrektora Szpitala Powiatowego 

im. Jana Pawła II w Trzciance na okres 6 lat tj. do dnia 28 lutego 2025 r. w pełnym wymiarze czasu 

pracy. Osoba ta pełniła obowiązki dyrektora tej placówki, wykazała się dużą kompetencją i wiedzą 

jeśli chodzi o zarządzanie szpitalem.   

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do informacji Starosty? 

Radny Piątek zapytał czy był tylko jeden kandydat na stanowisko dyrektora Szpitala                                

w Trzciance? 

Starosta odpowiedział, że było dwóch kandydatów. Przepisy w tej kwestii wymagają, aby było 

przynajmniej dwóch kandydatów.  

Przewodniczący Rady jako radny odniósł się do pisemnej informacji Starosty z pracy Zarządu, 

do posiedzenia, które miało miejsce w dniu 7 lutego br. Zarząd analizował wniosek dyrektora LO                           

w Czarnkowie dotyczący  przeniesienia księgowości jednostki z budynku Poradni Psychologiczno-
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Pedagogicznej do budynku głównego szkoły, co wiązałoby się z dodatkowymi kosztami. W związku                 

z tym zapytał, jak ta sprawa wygląda na dzień dzisiejszy, czy dalej Gmina Czarnków zainteresowana 

jest tym pomieszczeniami? 

Starosta wyjaśnił, że sprawa ma związek z prośbą Gminy Czarnków, która ma problemy 

lokalowe  rozważa możliwość dzierżawy pomieszczeń w budynku PPP na potrzeby Wydziału 

Edukacji Gminy Czarnków. Jednak aby pomieszczenia te były możliwe do wydzierżawienia Gminie, 

najpierw należałoby przenieść księgowość Liceum do budynku głównego szkoły. Zarząd wyraził 

zgodę na przygotowanie pomieszczeń i przeniesienie księgowości, jednak pod warunkiem uzyskania 

zapewnienia od Gminy Czarnków, że opróżnione pomieszczenia zostaną przez Gminę 

wydzierżawione za odpowiednią odpłatnością.  

Więcej pytań nie zgłoszono.  

Ad.8 

Sprawozdanie przewodniczących Komisji z prac Komisji między Sesjami  

 Komisja Rewizyjna spotkała się w dniu 25 lutego br. Tematem wiodącym było zapoznanie się 

ze Statutem Powiatu, organizacją wewnętrzną Rady Powiatu i Starostwa, jednostkami 

organizacyjnymi Powiatu, zadaniami i kompetencjami Komisji Rewizyjnej. Temat ten przedstawiła 

Pani Sekretarz Powiatu. 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła posiedzenie w dniu 19 lutego br. Przedmiotem 

posiedzenia była: 

1. Ochrona praw konsumenta. 

2. Działalność Komendy Powiatowej Policji w Czarnkowie. 

3. Działalność Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Czarnkowie. 

4. Działalność Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego. 

5. Działalność Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Czarnkowie. 

6. Działalność i bieżące sprawy Wydziału Architektury i Budownictwa Starostwa Powiatowego                      

w Czarnkowie. 

7. Omówienie i opiniowanie materiałów będących przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. 

 Komisja Budżetowo-Gospodarcza spotkała się również w dniu dzisiejszym, gdzie opiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2019 rok. 

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu spotkała się w dniu 22 lutego br. Komisja opiniowała 

propozycję sieci szkół ponadpodstawowych w powiecie od 1 września 2019 r. Jeśli chodzi o sieć 

szkół, to w naszym powiecie nie są planowane radykalne zmniejszenia. Powiat będzie kontynuował 

naukę w tak rozbudowanej sieci szkół, jednak Komisja prosiła naczelnika Wydziału Edukacji, aby 

zastanowić się wspólnie nad funkcjonowaniem pewnych kierunków, które są nieefektywne w świetle 

zatrudnienia, naboru i nad tym Komisja na jednym z kolejnych posiedzeń będzie dyskutowała. Drugi               

z tematów dotyczył efektów realizacji projektów UE w szkołach i placówkach oświatowych. 

Otrzymano bardzo obszerny materiał w tym temacie do analizy. Teraz dużym wyzwaniem będzie 

kwestia pozyskania środków z Ministerstwa Sportu i Turystyki na budowę sali sportowej przy LO                   

w Czarnkowie. Omówiono i opiniowano materiały będące przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. 

Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych obradowała w dniu 20 lutego br. Na posiedzenie 

zaproszeni zostali dyrektorzy obu szpitali powiatowych w Czarnkowie i Trzciance, którzy przedstawili 

sytuację finansową jednostek, którymi zarządzają. Zapoznano się z działalnością Warsztatów Terapii 

Zajęciowej w Gębicach i Trzciance. Omówiono i opiniowano materiały będące przedmiotem obrad 

dzisiejszej sesji. 

Informacji z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa nie 

złożono.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w miesiącu lutym br. nie miała potrzeby spotkania, nie 

wpłynęła żadna skarga, wniosek czy petycja, którymi Komisja musiałby się zająć.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Pytań nie zgłoszono.  
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Ad.9 

Informacja o sposobie rozpatrzenia interpelacji zgłoszonej na poprzedniej Sesji. 

 Sekretarz Powiatu przypomniała radnym, że na poprzedniej Sesji pisemną interpelację złożył 

Wiceprzewodniczący Rady Zbigniew Maćkowiak. Celem i założeniem tej interpelacji było to, aby 

poprawić, jakość funkcjonowania osób niepełnosprawnych w społeczeństwie. Interpelacja dotyczyła 

wykonania pochylni lub windy pozwalającej na samodzielny wjazd do holu Delegatury Wydziałów 

Starostwa Powiatowego w Trzciance osobom niepełnosprawnym. Pozostałe wnioski, zapytania                           

i interpelacje na prośbę Przewodniczącego Rady miały być złożone na piśmie, niestety do dnia 

dzisiejszego nie zostały złożone, w związku z tym nie podlegały rozpatrzeniu. Obowiązek ich 

pisemnego składania jest obowiązkiem statutowym. Wnioski, zapytania i interpelacje powinny być 

składane na piśmie, gdyż podlegają publikacji w Biuletynie Informacji Publicznej. Odnosząc się 

jednak do odpowiedzi na interpelację Pana Maćkowiaka, to odpowiedzi pisemnej udzielił naczelnik 

Wydziału Organizacyjno-Ogólnego, który poinformował, że w najbliższym czasie dokonana zostanie 

analiza możliwości wybudowania podjazdu lub montażu rozwiązania alternatywnego jakim jest 

podnośnik elektryczny ( platforma dla osób niepełnosprawnych). Wniosek analizowany będzie przez 

Wydział, również pod kątem możliwości pozyskania środków z PFRON-u.    

 Wiceprzewodniczący Maćkowiak zwrócił uwagę, że nie prosił o rozpoznanie możliwości,                 

a o wykonanie zadania. Nie oczekuje, że będzie to zrobione od razu, ale liczy, że zostanie to 

wykonane po rozpoznaniu możliwości finansowych.  

 Starosta stwierdził, że rzeczywiście jest to duży problem, ale należy sobie zadać pytanie, skąd 

wziąć na to pieniądze. Na pewno sprawa będzie analizowana i „zderzona” zostanie z możliwościami 

finansowymi powiatu. Podobny problem jest w Zespole Szkół Specjalnych w Gębicach. Starosta 

gościł u siebie przedstawicieli Rady Rodziców tej szkoły, którzy zgłaszali m.in. problem związany                                    

z przemieszczaniem się dzieci niepełnosprawnych z parteru na I piętro, gdzie znajdują się salki 

rehabilitacyjne. Wnioskują o zamontowanie czegoś w rodzaju podnośnika, który pomoże tym 

dzieciom bezpiecznie dostać się na górę, aby nie trzeba było tych dzieci wnosić po schodach. Radzie 

Rodziców udało się zebrać ok. 19-20 tys. zł i Zarząd Powiatu też ten temat będzie analizował, aby 

udało się go załatwić, aby tych dzieci niepełnosprawnych nie trzeba było wnosić po schodach.  

Ad.10 

Interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce złożyć interpelację na dzisiejszej 

Sesji?  

 Interpelacji nie zgłoszono.  

Ad.11 

Wolne głosy i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady przypomniał, iż zgodnie ze Statutem Powiatu wnioski i zapytania 

powinny być składane na piśmie, po czym zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 

punkcie? 

Głos zabrał radny Janusz Rajek, który zauważył, że na poprzedniej Sesji padały ustne wnioski 

radnych, m.in. wniosek złożył radny Kawczyński i mamy wspaniały efekt jego realizacji, o czym była 

mowa dzisiaj przy zmianach do budżetu. Chodzi o ścieżkę pieszo-rowerową Drawsko-Krzyż Wlkp. 

Wniosek nabiera ram i chyba wszystkim zależy na tym, aby to zadanie zostało wykonane. Radny 

Rajek również zgłosił wniosek, dotyczył on budowy chodnika we wsi Krosin, a właściwie ponowił 

wniosek Sołectwa Wsi Krosin z września 2018 r. Jest w posiadaniu kopii tego wniosku ale zrozumiał, 

że zgodnie ze Statutem wnioski składa się pisemnie, więc taki wniosek złoży na następnej Sesji i to 

być może w formie interpelacji. Prosił, aby Rada przychylnie spojrzała na tematy potrzeby budowy, 

przebudowy chodników na gminie Połajewo. 
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Starosta zgodnie z tradycją prosił aby temat budowy chodników radny Rajek skonsultował                  

z Wójtem Gminy Połajewo, bo jeżeli Zarząd będzie o tych sprawach rozmawiał to w partnerstwie 

50/50%.   

Radny Rajek nie odżegnuje się do tego, lobbing z każdej strony jest ważny, gminy zawsze się 

w tematy chodników włączały. Jest jednak przekaźnikiem głosów mieszkańców z Krosina i ich 

wniosek przekazuje.  

Radna Sumińska zapytała, czy mogła by uzyskać od prawnika odpowiedź, czy podjęta 

uchwała jest zgodna z prawem, skoro radni na Komisjach planu nie ustalali? 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że zapytania też składa się na piśmie. Prosił aby to zapytanie 

sprecyzować na piśmie, aby radca prawny wiedział o co chodzi.  

Radny Piątek zgłosił wniosek dotyczący jego osoby. Prosił o przeniesienie go z Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej do Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. Prośbę swoją argumentował tym, że 

prawie od zawsze związany jest z oświatą. Druga rzecz, to w Komisji Budżetowo-Gospodarczej jest 

wspólnie z kolegą Kawczyńskim, a reprezentują ten sam okręg wyborczy. Trzecia również ważna 

rzecz, że Komisja Budżetowo-Gospodarcza zazwyczaj odbywa się przed Sesją i to już o godz. 11.00, a 

na tą godzinę nie jest w stanie przyjechać na posiedzenie Komisji, gdyż jest nauczycielem, dyrektorem 

szkoły i nie może sobie pozwolić na często absencję.  

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że to radny decyduje, w których Komisjach chce pracować, 

wniosek został przyjęty. Skład Komisji uchwalany jest przez Radę Powiatu, w związku z tym na 

następną Sesję przygotowany zostanie stosowny projekt uchwały.  

Radny Tomaszewski odniósł się do planów pracy Komisji. Wszedł w temat poruszony 

wcześniej przez radnego Bogacza i to zresztą słusznie, aby Komisje procedowały, rozmawiały na 

temat spraw branżowych, które dla danej Komisji są przypisane, bo wówczas będzie sprawa 

merytoryczna i będzie to na pewno lepsze niż gremium jakie się na Komisjach zbiera. Niech Komisje 

działają wg. swoich właściwości. Komisja Zdrowia niech się zajmie szpitalami, Komisja Rolnictwa 

drogami, a jak widać w planie pracy 4 Komisje wspólnie mają się zająć drogami, a dokładnie stanem 

dróg po okresie zimowym. Każdy z radnych ma prawo pójść na każdą Komisję i to bez zaproszenia                

i wysłuchać, co na Komisjach się dzieje, bez prawa głosowania. Gro tematów i tak trafia z Komisji na 

Sesję i wszyscy będą mogli się z tymi tematami zapoznać. Radny Tomaszewski zgłosił propozycję, 

aby na II półrocze każda Komisja zajęła się swoimi merytorycznymi tematami. Odnosząc się do 

radnego Rajka, do jego wypowiedzi na temat chodników, oczywiście nie jest to złośliwa wypowiedź, 

ale prosił aby w tych sprawach, które dotyczą finansów troszeczkę być bardziej wyważonym i wrócić 

do tego, co się zadziało w poprzednich kadencjach. Otóż Młynkowo, Boruszyn, Tarnówko, Połajewo 

zostało tak nasycone chodnikami, że co roku powstawały tam chodniki. Radny Tomaszewski życzył, 

aby chodnik w Krosinie został wybudowany, ale niech to będzie ze środków gminy.  

Przewodniczący Rady odniósł się do powiedzenia: „ nigdy nie jest tak dobrze, aby nie mogło 

być lepiej”. 

Radny Rajek wyraził swoje zadowolenie, że gmina Połajewo tak często wypływa z tematami, 

że zaznacza swoja obecność na mapie powiatu. Nie mniej jednak jak sobie porównamy nakłady 

inwestycyjne na poszczególne gminy to już tak dobrze to nie wygląda.  

Janusz Białoskórski skierował pytanie do Starosty – od 1 marca br. pracę w Starostwie 

Powiatowym rozpoczyna etatowy członek Zarządu. W związku z tym chciałby się dowiedzieć, jak                      

i chyba radni tu obecni również, na jakich warunkach finansowych zostanie zatrudniony, bo ciągle 

mówi się  o finansach, a w ciągu roku będzie to nie mała kwota. Chciałby również poznać zakres 

obowiązków etatowego członka Zarządu i mówił to w imieniu swojego Klubu.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy Starosta udzieli odwrotnie odpowiedzi, bo jeżeli nie to 

zapytanie powinno być złożone na piśmie i odpowiedź również.  

Starosta odpowiedział na zadane pytanie. Istotnie, potwierdził, że z dniem 1 marca 2019 roku 

zafunkcjonuje etatowy członek Zarządu w osobie Pana Krzysztofa Władysława Czarneckiego. 

Przygotowane jest pomieszczenie, w którym będzie pracował. Co do wysokości wynagrodzenia, 

Starosta nie udzielił konkretnej odpowiedzi, będzie się ono składało z kilku składników, będzie na 
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poziomie ok. 6.500 – 6.700 zł brutto, ale dokładnie  jeszcze nie wie jakie to będzie wynagrodzenie. 

Pan Krzysztof jeszcze nie rozpoczął pracy, wynagrodzenia kadry zarządzającej są jawne, po 

podpisaniu umowy o pracę, na pewno będzie się można dowiedzieć ile będzie Pan Czarnecki zarabiał. 

Czym się będzie zajmował trudno na dzisiaj powiedzieć, trawią rozmowy na temat zmiany regulaminu 

organizacyjnego, który zatwierdzany jest przez Zarząd Powiatu. Na pewno jednak przypisane zostaną 

mu sprawy związane z funduszami, sprawy inwestycyjne.  

Radny Białoskórski odpowiedział, że nie do końca jest kontent z tej wypowiedzi. Tak 

naprawdę trochę się dziwił, bo Starosta prowadzi działalność gospodarczą i jak zatrudnia człowieka, 

czy chce zatrudnić, to za nim go zatrudni, to wie co on będzie robił. Natomiast tutaj rzecz jest nie 

zrozumiała dla radnego, ze na dwa dni przed rozpoczęciem pracy Starosta nie wie, co to człowiek ma 

tutaj robić. A kończąc wypowiedź radny Białoskórski zwrócił się do radnego Maćkowiaka                    

– cyt. „ Panie Maćkowiak, gdyby nie ten etat miałby Pan ten podjazd”. 

Starosta wyjaśnił, że jest radnym powiatu od jego zarania. Kiedy funkcjonował w tym 

powiecie etatowy członek Zarządu, a było to dwa razy, nikt go nie pytał o to, zostało utworzone 

stanowisko etatowego członka Zarządu i też wtedy na 2-3 dni przed nie słyszał czym etatowy członek 

będzie się zajmował. Był temu przeciwny, ale tą kwestie pozostawiono Zarządowi, Staroście tego 

Powiatu, aby rozstrzygnął tą sprawę  od początku do końca, aby określił czym etatowy członek 

zarządu ma się zająć.  

Przewodniczący Rady, skoro dotyka się tematu, kiedy on był Starostą, dodał, że wówczas 

przepisy były inne, wówczas Rada Powiatu zatwierdzała Regulamin Organizacyjny Starostwa, a nie 

Zarząd Powiatu, a więc wiedza powinna być ogólna.  

Starosta, ale to Starosta przedstawiał Regulamin, a Rada Powiatu go zatwierdzała.  

Radny Rajek zauważył też, że wówczas różnica była taka, że osoby, które zostały etatowymi 

członkami Zarządu były radnymi powiatu, radnymi wybranymi przez społeczeństwo, a tu jest inna 

sytuacja. 

Przewodniczący Rady zamknął ten punkt.   

Ad.12 

  W sprawach różnych Przewodniczący Rady poinformował, że do wiadomości Rady Powiatu 

wpłynęły dwie opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, z dnia 19 lutego br., obydwie 

opinie są pozytywne. Pierwsza z nich dotyczyła opinii o możliwości sfinansowania deficytu 

ustalonego w uchwale budżetowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na 2019 rok, kolejna  opinii 

o  prawidłowości planowanej kwoty długu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego. 

Przedmiotowe opinie stanowią załączniki nr 24 i nr 25 do niniejszego protokołu. 

 Przewodniczący Rady poinformował również radnych o tym, że RIO w Poznaniu wszczęła 

postepowanie ( zał. nr 26 ) w odniesieniu do uchwały  Nr V/22/2019 Rady Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2019 – 2036, z powodu naruszenia przepisów prawa.                

O bliższe informacje poprosił Skarbnika Powiatu. 

 Pani Skarbnik wyjaśniła, iż w dniu dzisiejszym udzielona została odpowiedź Regionalnej 

Izbie Obrachunkowej. Pismo RIO było bardzo ogólne, w rozmowie telefonicznej uzyskano 

wyjaśnienia, iż RIO kwestionuje niezgodności wykazane w załączniku do ww. uchwały Rady 

Powiatu, dotyczące różnicy między wydatkami majątkowymi w poz. 2.2. oraz tymi wykazanymi w 

poz. 11.4 – 11.6. W piśmie jakie do RIO wysłano wyjaśniono z czego te niezgodności wynikają, 

prosząc jednocześnie o umorzenie postepowania wobec uchwały, w stosunku, do której wszczęto 

postepowanie. Z informacji otrzymanej od przedstawiciela RIO, który zajmuje się naszym powiatem 

usłyszała, że postepowanie prawdopodobnie zostanie umorzone.  
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Ad.13  

Zakończenie Sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku VI Sesji Rady Przewodniczący Rady Powiatu zamknął 

obrady o godz. 16.15. 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała: 

Małgorzata Pompała 

 


